
-4 D C f M A G Y A R O R S Z X G Kedd, 1937 május IT. 

pengő kellene a javításokra. Most vegyes bizott-

ság dolgozik a végleges költségelőirányzaton. A 

megindult vitában dr. Dcttrc János, Biedl Samu 

és Vínkler Elemér szólaltak lel, majd a bizottság 

n hatóság figyelmébe ajánlotta, hogy kalkuláció 

• lapján döntse el. hogy a városra nézve az-e a 

kedvezőbb megoldás, ha ebben az évben végzi el 

az összes javítási munkálatokat, vagy az, ha há-

rom évre felosztja. 

Az alsóvárosi és a Szilléri-sugáruti elemi Is-
kola kijavítására 07.000 pengőt már megszavazott 

a város. A további 10 elemi iskola javítására az 

iskolaszék kérelmére 10.000 pengő megszavazását 

ajánlja a pénzügyi bizottság. 

Az Oozágos Közegészségügyi Intézet szegedi 

intézete 1500- pengő városi támogatást kér. Dr. 

Szivessy Lehel melegen pártfogolta a kérelmet. A 

pénzügyi bizottság azonban erre az évre nem ta* 

lálta teljesíthetőnek. 

Az iparostanonciskola női osztályán öt uj 

tanerő alkalmazására tettek javaslatot. A pénz-

ügyi bizottság az öt uj tanerő megadását javas-

latba hozza, miután 20 tanerő óradija 10.000 pen-

gő, az öt uj tanerő fizetése 13.000 pengő lenne, 

amihez azonban 5000 pengő segéllyel hozzájárul 

az állam. 

Végül javasolta a pénzügyi hízotatság, Iiogy 

3000 pengő kiadással tartalékkazánt vegyen a vá-

ros a szinház részére. 

A s z e g e d 5 v i l l a n y s z á m l á k ü g y e 
a m a k ó i k ö z g y ű l é s e l ő l i 
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Érdekes viták a periódus változásról, a köztisztasági rendszabályok-
ról és a délutáni közgyűlésekről 

(A Déluiugvarország makó i szerkesztőségé-
től.) Makó képviselőtestülete hétfőn dé lu tán 
tartotta má jus i közgyűlését N ' i k e l s z u y pol-
gármester elnöklétével. Az interpellációk u l á n 
:iz első v i ta a vi l lamos i ramszolgá l ta tásban 
bekövetkezett periodusváUozás kérdésében 
folyt. A képviselőtestület legutóbb "-rély-s lé-
pések meglételére utasította a polgármestert a 
ylllamosteleppel szemben. Ez intézkedések cél-
ja a periódusernelés következményeinek szak-
éitói é-> műszaki megál lapí tása és -i magánfo-
gyasztók károsodásának megakadályozása volt 
A polgármester nevében S z a b ó Imre városi 
főmérnök számolt be arról, hogy ez ügyben <d-
<lig — semmi se történt. A város kérte a mi-
niszteri szakértő kiküldését, aki azonban még 
,iem érkezett meg. tájékozódott a műszak i el-
lenőrzéshez szükséges műszerek ára felől, ame-
Ivf t azonban még nem vetlek meg. llosszas 
előadásban fejtette ezután ki a főmérnök, hogy 
a szegedi mérnök i hivatul á l ' a l a vi l lamos-
periódusváltozás fo lv l án előállott helyzet ta-
nu lmányozásában mi lyen ered mén vekre iutot-
tnk. A mérnök i h ivata l megál lapí tásai a l ap i án 
a szegedi polgármester felhívta a viUwmoste-
lepei az á r ammérők , elsősorban is a r í « | órák 
kicserélésére s ott. ahol a fosívaszló terhére ká-
rosodás muta tkoz ik , annak kü l ön í e l h h á s nél-
kü l i kiegyenlítésére. 

L ő w e n b a c h Benedek rámutatott arra. 
hogy a periódusváltozás esetére előirt kötelező 
óraeserélés b izonvi t ia , hogy a változás nem 
közömbös. Klfogásolla. hogy a telep nagyon 
lassú tempóban folytat ia az á r ammérők kicse-
rélését, viszont a miniszter i szakértő késedel-
me azt a veszélyt reil i magában , hoev antikor-
ra megérkezik, mégis csak kicserélik az órá-
kat s a károsodást m á r nem lehet többé meg-
ál lap í tan i . 

A közgyűlés elkeseredett közbeszólásokkal 
vette tudomásul , hogy Makó ebben az ügvben 
érvelőre a várakozás á l l áspont j á ra helyezke-
d i k . 

A vármegyei tiszti főorvos vezérlete a lu l i az 
orvosképviselők á l la l beadott köztisztisátfi és 
közegészségügyi intézkedéseket, rendszabályo-
kat és bizottságot k i v ánó ind í tvány kapcsán 
G o r c s a Péler nv. városi fő igvzö nagv ér-
deklődés mellett mutatott rá, hogy az u j köz-
egészségügyi törvény Párbónapos életbenléle. 
u t án márts olvan intézkedések sziikscaét h a n • 
eozlat iák , amelyeket épnen az u j törvény s z ün . 
letelt meg. Alta lános helyeslés mellett vette 
védelmébe a város közisztasáci és egészségügyi 
ál lapotát . Dr . J o ó Imre Igyekezett védelmezni 
ind í tványát , — F a r k a s Imre, V a j d a J ános 
Ferenc, F r i e d Á rm in és I I . S z a b ó Imre 
felszólalása u t án a közgyűlés a javasait bizott-
ságot és a szabály rendeletalkotást megszavazta. 

Heves vita folyt afölött, hogy a képviselőtes-
tületi üléseket továbbra is délután tartsák-e, 
vagy térjenek vissza a délelőtti ülésekhez-
llosszas vita és izgatott Délelőtt-Délután] szó-
harc u t án szótöbbséggel a dé lu tán i pár t győ-
zött. 

A mérnökJ h iva ta lban mérnök i , vagy mér-

nökgyakornoki á l lás szervezésére vonatkozó in-
d í tványt további előkészítés végett visszaadták, 
k imondot ták a l á m á k között két szülésznői ál-
láó szervezését. A főorvos 'heves ellenkezésével 
szemben is k imondot ták , hogy a városi tiszti 
orvosok nyár i szabadsága idejére í v m alkal-
maznak kü l ön helyettest, hanem n főorvost kí-
ván j ák a szegénybetegrendeléssel megbízn i . 

A közgyűlés uvole óra előtt ért veget. 

fl bécsi gy'lkasok 
a statáriális híróság előtt 

Val lomás a nác i bombavelőkról 

Bócs ,május 10. A wienerneustadti törvényszék 

rögtönitélő bírósága hétfőn kezdte tárgyalni a 

paraguay-i osztrák követ leányának, Wienpreen 

Ingrid gyilkosainak a bűnperét. A három gyilkos: 

Schlögl Herbert, Zweck Frigyes és Steiskahl Vil-

mos. A vádirat ismertetése után az ügyész állott 

fel és két vádlottra, Sehlöglre és Zweckre halál-

büntetést kért, a harmadik vádlott, Steiskahl 19 

éves, nála a halálos ítéletet nem 'e'-et alka'mazni. 

S t e i s k a h l hidegvérüen mesélte el, hogyan 
eszelték ki a rablógyilkosság tervét. Elsősorban 
idegenekre goudoltak és idegen rendszámú autót 
akartak feltartóztatni, mert külföldinél tö lb pénzt 
sejtettek, másrészt pedig azért, mert Idegen ember 
eltűnése nem fog olyan feltűnést kelteni, mint egy 
osztráké. 

A gyilkosság leírása után a vádlott bejelentet-
te hocy Fleek már ismételten kézigránátokat do-
bott Stájerországban és ezért a bombavetésért 
pénzjutalmat Ígértek neki Béebbpa, a pénzt azon-
ban nem kapta meg. Hogv a kézigránátoknak hány 
emberélet esett áldozatul Stájerországban, azt 
Fleok nem ludja. 

Stelskahlnnk ez a vallomása, amely az utolsó 
evekben történt nemzeti szocialista hombamerény-

ú.'l' 1^ 

A SZEGEPT HÉTKOROLQGIA1 OB-

SZERVATÓRIUM jelenti: Szegeden a 

liouicrö legmagasabb állása 21.8, a 

legalacsonyabb 11.0 C. A barométer 

adata uulltolcra éa tengerszintre re-

dukálva reggej 762.2, e»te 701.4 ujiu A 

levegő páratartalma reggel 86, dtlben 

45 százalék. A széf iránya délkeleti, 

erő-ssége 2—9. 

A Meteorológiai lutézet jelenti e9te 

10 órakor. 1DÖJÓSLAT: Iiéli, délke-

leti légáramlás, néhány helyen, főként 

a délutáni órákban záporeső és ziva-

tar. A bötuérséklrt ki*«é em 'lk°'iik. 

letekkel hozta összeköttetésbe a bécsi paraguayi 
követ leányának egyik gyilkosát, nagy feltűnést 

keltett. 

Gál Miksa temetése 
Általános mély részvét mellett k iér ték el utol-

só útjára vasárnap délben a hosszas be'egségután 
tragikusan elhunyt G á l Miksát, az Angol-Magyar 
Bank sze.gedi fiókjának igazgatóját. A végtisztcs-
ségen nagy gyászoló közönség jelent meg, hogy 
elbúcsúzzon a szegedi közélet értéken, munkás 
egyéniségétől. Az Angol-Magyar Bank igazgatósá-
gát nagyobb küldöttség képviselte a temetésen, 
megjelentek a ravatalnál Gál Miksa munkatársa, 
valamint mindazok, akikkel évtizedeken keresz-
tül együtt dolgozott. A várost dr. T ó t h Béla pol-
gármesterhelveltes 'képviselte, megjeleu'ck dr. B e-
r e c z János és dr. M e n y h á r t Gáspár egyetemi 
tanárok, dr. B u ó c z Béla fökapitányhelyeltes, 
valamint a törvényhatóság számos lagir». 

Az egyházi szertartást dr. Frenkel Jenő rabbj 

végezte, majd az Angol-Magyar Bank nevében 

Radó József Igazgató búcsúzott el Gál Miksától, 

a TÉBE nevében Kozma Ferenc kormányfőtanár" 

csos, a Szeged-Csongrádi Takarékpénztár vezér-

igazgatója mondott búcsúzót, végül a SzAK és a 

Szeged FC nevében Stein Sándor igazgató búcsú-

zott el a sportért is tevékenyen dolgozó közéleti 

•férfitől. A búcsúbeszédek után a gyászolók nagy 

tömege a sírkertbe kisérte ki Gál Miksa koporsóját 

ahol elhantolták. 

É«itési kölcsön helyett 
kislakásos házakat tervez 
építeni Szegeden az OTI 
(A Délmagyarország munkatársától.) Altalános 

panasz hangzott el a legutolsó Időkben, hogy Sze-

geden modern kislakásokban nagy a hiány. Más 

városokban is hasonló a helyzet, több helyen ugy 

segítenek ezen az állapoton, hogy kölcsönből épí-

tenek kislakásokat. A legközelebbi törvényhatósági 

közgyűlés egy indítvány kapcsán tárgyal arról, 

hogy a i'áros az Országos Társadalombiztosító In-

tézettől vegyen fel kölcsönt kislakások építésére. 

Arról értesülünk illetékes helyről, hogy ennek nem 

lesz akadálya, mert az OTI igazgatóságának el-

határozott szándéka, hogy Szeged számára is fo-

lyósít kölcsönt. 

A mult év végén Szegeden járt dr. Horváth 

István, az OTI vezérigazgatója és tárgyalt annak* 

idején dr. Pálfy József polgármesterrel a kis-

lakások épltéíé'ől. Az OTI-nak az az E'fljUs ont'a, 

hogy maga épiti fel a kislakásokat a város által 

rendelkezésére bocsájtott telkan, a kislakásos há-

zakat lakbértörlesztésre adná kl a bérlőknek. Pé-

csett most 350 kislakást építtet az OTI ilyen ala-

pon, mintegy 2 millió pengő költséggel 

A kislakások építését nagyon hátráltatja az a 

körülmény, hogy egyelőre nem találtak alkalmas 

területet, ahol felépíthetők volnának az OTI kis-

lakásai. Dr. Pálfy József polgármesterrel hosz-

szasabban tárgyalt a kérdésről dr. Baár Jenő, az 

OTI szegedi kerületi pénztárának ügyvezető-igazi-

gatója, aki végül is arra tett ajánlatot a város-

nak, hogy a régi lóversenytéren jelöljön ki helyet 

a kislakások számára. Ennél a tervnél azonban ne-

hézségét jelent az a körülmény, hogy a lóver-

senytér vizá'.lásos terület és addig nem lehet ott 

építkezni, amig fel nem töltik. Az inségmunkák 

keretén belül el lehetne végeztetni a feltöltést és 

akkor aligha lesz akadálya annak, hogy az OTI itt 

modern kislakásokat és munkásházakat építtessen* 

Erről azonban a legjobb körülmények között 

leghamarabb csak 1938-ban lehet sző, mert erre 

az évre már nem szerepel az OTI költségvetésében 

a szegedi kislakásépités. Az OTI vezérigazgatójá-

nak közlése szerint 1938-ra beállíthatnak megfe-

lelő fedezetet, fontos volna azonban, hogy Szeged 

városa megfelelő időben kérje ezt. Pécsett 350 

kislakást épít az OTI, semmi akadálya sem lehat 

annak, hogy Szegeden ugyanennyit, vagy ennél is 

több kislakást építsenek fel. 
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